

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN

DARIPADA : DATO' SRI REEZAL MERICAN BIN NAINA
MERICAN [KEPALA BATAS]

TARIKH : 4 JULAI 2019 (KHAMIS)

SOALAN NO. 6

Minta **MENTERI HAL EHWAL EKONOMI** menyatakan hasil daripada perbincangan Majlis Tindakan Ekonomi dan apakah langkah drastik yang telah diambil bagi memacu kembali ekonomi negara.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Seperti mana Ahli Yang Berhormat sedia maklum, Kerajaan telah memutuskan untuk menubuhkan Majlis Tindakan Ekonomi (dengan izin *Economic Action Council* atau (EAC)) pada 11 Februari 2019. Matlamat utama EAC adalah untuk merancang dan merangsang pertumbuhan ekonomi yang mampan, memasti pengagihan kekayaan yang saksama dan seterusnya meningkatkan kesejahteraan rakyat. EAC akan memberi tumpuan khusus kepada isu-isu kritikal seperti mengurangkan kos sara hidup, mewujudkan peluang pekerjaan dan meningkatkan pendapatan rakyat. EAC adalah suatu badan yang bersifat *action-oriented* dalam menyelesaikan isu tersebut.

NO. SOALAN : 6

2. Sejak ditubuhkan, EAC telah mengadakan mesyuarat sebanyak tiga kali. Mesyuarat seterusnya dijadualkan pada 8 Julai 2019. Antara langkah yang telah diputuskan bagi pelaksanaan segera untuk merencanakan pertumbuhan ekonomi negara dan meningkatkan kesejahteraan rakyat adalah:

i. Bagi mengurangkan kos menjalankan perniagaan dan merencanakan pelaburan swasta khususnya dalam industri pembinaan, EAC memutuskan supaya proses permohonan dan kelulusan permit pembinaan sedia ada dikaji semula. Sehubungan ini, Ketua Setiausaha Negara (KSN) dan Perbadanan Produktiviti Malaysia (MPC) telah mengadakan perbincangan dengan semua pihak yang berkepentingan termasuk Pihak Berkuasa Tempatan (PBT) dan agensi teknikal yang berkaitan bagi menambahbaik proses urusan mendapat permit pembinaan. Sasaran Kerajaan adalah untuk memendekkan tempoh proses urusan mendapatkan permit pembinaan dari 390 hari kepada 90 hari.

ii. Bagi memacu agenda produktiviti negara secara menyeluruh dalam usaha meningkatkan daya saing Malaysia, EAC bersetuju supaya Majlis Produktiviti Negara atau *National Productivity Council* (NPC) diaktifkan semula. Ini adalah selari dengan Blueprint Produktiviti Malaysia atau *Malaysia Productivity Blueprint* (MPB). EAC juga memutuskan keahlian baharu NPC dilantik daripada wakil industri yang berpengalaman dan berkepakaran bagi meningkatkan produktiviti di semua peringkat. Keahlian baharu NPC akan diumumkan setelah dipersetujui oleh YAB Perdana Menteri, selaku pengerusi NPC.

iii. EAC telah memutuskan supaya pendapatan pesawah ditingkatkan. Dalam hubungan ini, langkah segera dilaksanakan selaras dengan hala tuju baharu industri padi dan beras di bawah Kementerian Pertanian dan Industri Asas Tani (MOA). Langkah-langkah tersebut adalah seperti berikut:

a. Melaksana program dan model penyatuan tanah yang mensasarkan pembangunan kawasan jelapang padi yang

NO. SOALAN : 6

berproduktiviti rendah. Ini bagi memastikan hasil padi dapat ditingkatkan;

- b. Menggalakkan penanaman varieti padi baharu dan bernilai tinggi seperti padi wangi dan padi pulut; dan
- c. Melaksana program tanaman selingan atau alternatif di bawah projek Pembangunan Pertanian Bersepadu (IADA) dan projek-projek di bawah Jabatan Pertanian dengan memberi tumpuan kepada tanaman yang boleh menjana pendapatan pesawah dalam masa yang singkat (*cash crop*).

3. Kerajaan yakin pelaksanaan langkah-langkah segera ini dapat merancakkan lagi pertumbuhan ekonomi negara. EAC juga mengalukan input dan cadangan daripada semua pihak untuk dipertimbangkan dalam usaha Kerajaan meningkatkan kesejahteraan rakyat demi kemakmuran bersama.

Sekian, terima kasih.